



Nutzerbeiträge Nikon Imaging Center

Seit Juli 2011 erhebt das Nikon Imaging Center Beiträge von seinen Nutzern (*user fees*) um einen Teil der Kosten des Mikroskopiezentrums abzudecken (Beschluss des *Steering Committees* 31.01.2011). Nutzerbeiträge sind notwendig, da wir anderweitig unsere Kosten nicht decken können.

Die Beiträge werden in 2 verschiedene Tarifgruppen unterteilt, die abhängig von der Zugehörigkeit des Nutzers angewendet werden:

- 1) *Tarifgruppe 1 deckt die laufende Kosten für den Unterhalt der Geräte und anteilige Kosten am Personal (Projektspezifische Personalkosten)*
- 2) *Tarifgruppe 2 ist ein ermäßigter Tarif. Dieser trifft dann zu, wenn Nutzer einer Gruppe oder Institution angehören, die das NIC bereits anderweitig unterstützt.*

Die Preise sind nach Art der Mikroskope abgestuft und für fast alle Systeme wird ein Nachttarif zwischen 18 Uhr 9 Uhr gewährt. Die Preise verstehen sich als Nettobetrag, und bei externen Nutzern (z.B. DKFZ) wird die gesetzliche Mehrwertsteuer zusätzlich erhoben.

Tarifgruppe 1:

Screening Systeme:	€ 8,-/Std.	Einheitstarif
Wide field systeme:	€ 20,-/Std.	Nachttarif 60%
Konfokale Systeme:	€ 40,-/Std.	Nachttarif 60%
Multiphoton:	€ 50,-/Std.	Einheitstarif
Lightsheet Systeme:	€ 15,-/Std.	Einheitstarif + € 60,- Einstellungsgebühren (nur UMII)
Stitchen LS-Daten:	€ 5,-/Std.	Einheitstarif + € 15,- Grundgebühr

Tarifgruppe 2:

Screening Systeme:	€ 4,-/Std.	Einheitstarif
Wide field Systeme:	€ 8,-/Std.	Nachttarif 60%
Konfokale Systeme:	€ 15,-/Std.	Nachttarif 60%
Multiphoton:	€ 20,-/Std.	Einheitstarif
Lightsheet Systeme:	€ 10,-/Std.	Einheitstarif + € 30,- Einstellungsgebühren (nur UMII)
Stitchen LS-Daten:	€ 5,-/Std.	Einheitstarif + € 15,- Grundgebühr

Für das Einweisen der Nutzer in das Gerät wird zusätzlich erhoben:

Tarifgruppe 1:

1. Training € 50,- Pauschal pro Nutzer pro Training zusätzlich zu den gebuchten Stunden
2. Training € 25,- Pauschal pro Nutzer pro Training zusätzlich zu den gebuchten Stunden

Tarifgruppe 2:

1. Training € 30,- Pauschal pro Nutzer pro Training zusätzlich zu den gebuchten Stunden
2. Training € 15,- Pauschal pro Nutzer pro Training zusätzlich zu den gebuchten Stunden

Die Rechnung erhalten Sie halbjährlich per Post.

Die Kosten können bei der DFG bzw. anderen Drittmittelgebern als besondere Kosten beantragt werden.



Detallierte Preisliste Nikon Imaging Center gültig ab 1. November 2023

Tarifgruppe 1	Regulär	Nachttarif
Screening ¹	€ 8,-	N.A.
Wide field ²	€ 20,-	€ 12,-
TIRF mit Laser	€ 30,-	€ 22,-
Konfokal ³	€ 40,-	€ 24,-
Multiphoton	€ 70,-	N.A.
Lightsheet	€ 15,-	N.A.

Tarifgruppe 2	Regulär	Nachttarif
Screening ¹	€ 4,-	N.A.
Wide field ²	€ 8,-	€ 5,-
TIRF mit Laser	€ 13,-	€ 10,-
Konfokal ³	€ 15,-	€ 9,-
Multiphoton	€ 30,-	N.A.
Lightsheet	€ 10,-	N.A.

¹ Screening Systeme: Biostation, Ti-HCS

² Wide field Systeme: Ni-E, TIRF Mikroskop ohne Laser, SMZ25, SMZ1270

³ Konfokale Systeme: A1R, AX, CREST, N-SIM, Vox Ti

Gebuchte Termine können abgesagt werden, aber kurzfristige Absagen (< 48 Std.) werden in voller oder halber Höhe, je nach System, berechnet. Wird jedoch der freigewordene Termin von einem anderen Nutzer in Anspruch genommen, so entfallen die Gebühren komplett.



User fees Nikon Imaging Center

Since July 2011 is the Nikon Imaging Center depends on user fees (Decision taken by the steering committee 31 January 2011). User fees are necessary to keep the facility operational, since we would otherwise not be able to cover our operating costs.

There are two different categories of fees, which are applied depending on the affiliation of the user:

- 1) *Category 1 fees are calculated to cover the maintenance of the instruments and parts of the staff costs (project specific personal costs)*
- 2) *Category 2 fees are reduced and apply to users who belong to groups or institutions contributing to the NICs costs other than through user fees.*

The fees are adapted according to the type of microscope used, and for almost every system there is an off peak rate between 18:00 and 9:00. Note that prices are net prices, VAT applies, and will be charged for external users like those from the DKFZ.

Category 1:

Screening systems:	€ 8,-/hr.	single tariff
Wide field systems:	€ 20,-/hr.	off peak 60%
Confocal systems:	€ 40,-/hr.	off peak 60%
Multiphoton:	€ 70,-/hr	
Lightsheet systems:	€ 15,-/hr.	flat tariff + € 60,- <i>adjustment fee (UMII only)</i>
Stitching LS-Data:	€ 5,-/hr.	flat tariff + € 15,- <i>service fee</i>

Category 2:

Screening systems:	€ 4,-/hr.	single tariff
Wide field systems:	€ 8,-/hr.	off peak 60%
Confocal systems:	€ 15,-/hr.	off peak 60%
Multiphoton:	€ 30,-/hr	
Lightsheet systems:	€ 10,-/hr.	flat tariff + € 30,- <i>adjustment fee (UMII only)</i>
Stitching LS-Data:	€ 5,-/hr.	flat tariff + € 15,- <i>service fee</i>

For the training of users, we will charge an additional fee:

Category 1:

1. Training € 50,- fixed cost per user per training, in addition to the hours booked
2. Training € 25,- fixed cost per user per training, in addition to the hours booked

Category 2:

1. Training € 30,- fixed cost per user per training, in addition to the hours booked
2. Training € 15,- fixed cost per user per training, in addition to the hours booked

You will receive bills twice a year per post. User fees can be applied for when proposing projects, and can therefore be covered by grant money from the DFG and other funding agencies.



Detailed price list Nikon Imaging Center effective November 1st, 2023

Category 1	Regular	Off peak
Screening ¹	€ 8,-	N.A.
Wide field ²	€ 20,-	€ 12,-
TIRF with Laser	€ 30,-	€ 22,-
Confocal ³	€ 40,-	€ 24,-
Multi photon	€ 70,-	N.A.
Lightsheet	€ 15,-	N.A.

Category 2	Regular	Off peak
Screening ¹	€ 4,-	N.A.
Wide field ²	€ 8,-	€ 5,-
TIRF with Laser	€ 13,-	€ 10,-
Confocal ³	€ 15,-	€ 9,-
Multi photon	€ 30,-	N.A.
Lightsheet	€ 10,-	N.A.

¹ Screening systems: Biostation, Ti-HCS

² Wide field systems: Ni-E, TIRF Microscope without laser, SMZ25, SMZ1270

³ Confocal systems: A1R, AX, CREST, N-SIM, Vox Ti

Please note that booked sessions can be cancelled, but for cancellation at short notice (< 48 hours) fees are charged at full or half rate, depending on the system. However, if the vacant slot is then booked by another user, the fees will be withdrawn.